
Formulier ten behoeve van het indienen van vragen als bedoeld in artikel 4.27 van het 
Reglement van Orde VV en commissies Delfland

Schoon water Midden Delfland 

Omschrijving problematiek

In de de commissie waterkwaliteit en -kwantiteit spraken Natuurmonumenten en ZHMF hun 
zorgen uit over de waterkwaliteit in Delfland. De insprekers wezen ondermeer op het water dat 
vanuit het Brielse Meer wordt ingelaten en door het Westland naar Midden-Delfland wordt 
gevoerd. Op deze route door het Glastuinbouwgebied wordt het schone water uit het Brielse Meer 
belast met bestrijdingsmiddelen die steeds uit de kassen in het oppervlaktewater komen. De 
consequentie is dat landbouw, natuur en recreatie in Midden-Delfland te leiden heeft van het 
vervuilde water. De insprekers hebben dit eerder bij Delfland aangekaart en pleiten voor 
alternatieve aanvoerroutes waarbij het water van schoon naar vuil stroomt in plaats van 
andersom. Dit zal leiden tot een verbetering van de waterkwaliteit in het gebied.
 
Vragen:

1. Kan uw college bevestigen dat het water uit het Brielse Meer via het Westland naar 
Midden-Delfland wordt gevoerd? 

2. Deed Delfland naast het onderzoek naar de kwaliteit van het water in Midden Delfland 
ook onderzoek naar de mogelijkheden om deze te verbeteren? Is hierbij ook gekeken naar 
het verleggen of aanpassen van de aanvoer zodanig dat dit niet via het Westland gaat?

3. Zo ja, kan uw college dit onderzoek naar de mogelijkheden van een andere wijze van 
aanvoer met de VV en de insprekers delen?

4. Zo, nee is uw college bereid om zo’n (varianten) onderzoek alsnog te laten uitvoeren, en 
daarbij een kosten-batenanalyse uitvoeren van deze maatregel om de waterkwaliteit in 
Midden-Delfland te verbeteren.

Vragen en Antwoorden:
1. Kan uw college bevestigen dat het water uit het Brielse Meer via het Westland naar 

Midden-Delfland wordt gevoerd? 
Antwoord: In perioden van neerslagtekort laten wij zoet water in vanuit het Brielse Meer 
om de waterpeilen op hoogte te houden. Voldoende zoet water in onze sloten, vaarten en 
kanalen is belangrijk voor de stabiliteit van onze dijken, bebouwing, natuur, biodiversiteit 
en van zoet water afhankelijke partijen in ons gebied (o.a. de gietwaterfunctie). Het water 
vanuit het Brielse Meer stroomt via de boezem Westland naar de boezem Midden-Delfland.

2. Deed Delfland naast het onderzoek naar de kwaliteit van het water in Midden Delfland 
ook onderzoek naar de mogelijkheden om deze te verbeteren? Is hierbij ook gekeken naar 
het verleggen of aanpassen van de aanvoer zodanig dat dit niet via het Westland gaat?

Antwoord:
De VV heeft in 2021 het KRW-programma vastgesteld met een maatregelenpakket. Hierin 
zijn ook maatregelen opgenomen voor de boezem Midden-Delfland. Specifiek voor Midden-
Delfland wordt ingezet op emissiereductie (vooral in de landbouw), ecologisch optimaliseren 
van het waterbeheer, de aanleg van meer waternatuur en het vispasseerbaar maken van 
kunstwerken. Het verleggen of aanpassen van de aanvoer van water is in een quick scan 
bekeken. (zie het antwoord op vraag 3 voor de uitkomst van de quick scan).

3. Zo ja, kan uw college dit onderzoek naar de mogelijkheden van een andere wijze van 
aanvoer met de VV en de insprekers delen?



Antwoord:
De quick-scan concludeert dat het met onze huidige assets (de inlaat bij het Schiegemaal) 
niet mogelijk is om de aanvoer te verleggen of aan te passen, omdat:
1. Het inlaatwater niet continu beschikbaar is, vanwege de rivierwaterstand die onder 

invloed staat van het getij. Dat introduceert onzekerheid in beschikbaarheid van 
voldoende water.

2. Het inlaatwater in droge periodes, als de rivierafvoer laag is, zeer zout is. Inlaten van 
dat water leidt tot grootschalige verzilting van ons systeem.

3. Het water zal nog steeds door een deel van het glastuinbouwgebied (de Westboezem) 
stromen om in Midden-Delfland terecht te komen. Het water moet immers om Delft 
heen.

De resultaten van deze quick-scan zijn in meerdere overleggen met de insprekers gedeeld 
en worden ook opgenomen in de actualisatie van de memo over doorspoelen, geagendeerd 
voor de commissie van 13 september 2022.

4. Zo, nee is uw college bereid om zo’n (varianten) onderzoek alsnog te laten uitvoeren, en 
daarbij een kosten-batenanalyse uitvoeren van deze maatregel om de waterkwaliteit in 
Midden-Delfland te verbeteren.

Antwoord:
Wij kijken steeds meer integraal vanuit alle belangen naar hoe wij het water in ons gebied 
sturen: hoe houden wij droge voeten, hoe doen wij dat zo duurzaam mogelijk en wat 
betekent de sturing voor de waterkwaliteit. Met de aanleg van gemaal Bergsluis komt er 
een extra mogelijkheid bij om het water te sturen. Deze mogelijkheid en het belang van 
waterkwaliteit nemen wij mee bij het opstellen van een nieuwe bedieningsstrategie. Het 
ontwikkelen hiervan is een meerjarenproject, het vergt een integrale afweging met 
meerdere belangen.

Considerans, aanleiding van, toelichting op of achtergrond

Aanleiding van de vragen is de waterkwaliteitsrapportage 2021 en het persbericht over de reactie 
van de vereniging Natuurmonumenten en de stichting Zuid-Hollandse Milieufederatie daarop, zie 
bijlage.

Vragen ingediend door: Hans Schouffoer 

Dit formulier richten aan de voorzitter van de Verenigde Vergadering van Delfland 
pdaverveldt@hhdelfland.nl met afschrift aan de griffier griffier@hhdelfland.nl
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